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We give a minireview of nonlocal field theory (infinite derivative field theory).
We start with the discussion of the main peculiarities of nonlocal field theory on the
example of d = 4 scalar φ4 model. The nonlocal φ4 model is ultraviolet finite, unitary
and macrocausal. One of the problems of nonlocal field theory is that the form
factor is an arbitrary entire function that makes the predictions extremely weak.
We propose some additional principle that allows one to fix the form factor. Also,
we review the main results obtained in nonlocal quantum gravity, namely that the
nonlocal generalization of Einstein gravity leads to the superrenormalizable theory.

Дан мини-обзор по нелокальной теории поля (теории поля с бесконечным
количеством производных). Обсуждаются основные особенности нелокальной
теории поля на примере d = 4 скалярной φ4-модели. Нелокальная φ4-модель уль-
трафиолетово конечна, унитарна и макропричинна. Одной из проблем нелокаль-
ной теории поля является то, что формфактор — произвольная целая функция,
а это делает предсказания в такой модели чрезвычайно слабыми. Предлагается
использовать дополнительный принцип, позволяющий фиксировать форму форм-
фактора. Также дан обзор основных результатов, полученных в нелокальной
квантовой гравитации, а именно: нелокальное обобщение эйнштейновской гра-
витации приводит к суперперенормируемой теории.
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